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Jeden hospic, tedy zařízení pe−
čující o nevyléčitelně nemocné
lidi, na jihu Čech stačí. 

Alespoň tak to vnímá vedení
prachatického hospice. Jeho
služby využije ročně asi 250 pa−
cientů. Jde o jediné lůžkové zaří−
zení pro nevyléčitelně nemocné
a umírající v kraji. „Kapacita slu−
žeb tohoto druhu na jihu Čech
je dostačující a nevzniká převis
zájemců, kteří by na ně čekali,“
uvedl ředitel prachatického hos−
pice Robert Huneš.

„Troufám si říct, že náš kraj
je v tomto směru ukázkový.
Máme jeden lůžkový hospic
a v každém okresním městě je
domácí hospic. A takové pokry−
tí není nikde jinde v České re−
publice. Co by za to v jiných
krajích dali,“ uvedl Huneš.

Podle Asociace poskytovatelů
hospicové paliativní péče nejsou
podmínky pro fungování mobil−
ních hospiců vhodně nastaveny
pro působení na venkově, hodí
se spíš pro velká města. Proto
v Česku chybí domácí hospice
zhruba v polovině okresů.

Z dlouhodobých statistik vy−
plývá, že v lůžkovém hospici
stráví pacient průměrně dva až
tři týdny. Provoz zařízení z části
financuje zdravotní pojišťovna.
Ale z velké části jsou tato zaří −
zena závislá na dotacích nebo
různých sbírkách. (pru)

Jeden hospic 
stačí
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Nechtějí nechat „zohyzdit“ Slávii
V Českých Budějovicích se konala
velká protestní akce proti přestav−
bě kulturního domu Slavie, zva−
ném také „Armaďák“. 

Třídenní akce nabídla programy
pro školy nebo komentované pro−
hlídky. Organizátoři akce s názvem
Srdce bijí pro Slavii tvrdí, že protes−
tem chtějí upozornit na ohrožení
českobudějovické kulturní památky.
Město chce 150 let starý objekt re−
konstruovat. Náklady na přestavbu
se pohybují kolem 500 milionů ko−
run bez daně. Podle náměstka čes−
kobudějovické primátorky Petra
Maroše by však plánovaný projekt
mohl zastavit jedině soud.

„Jako odborník průzkumu a vý−
zkumu historické architektury ne−
mohu nečinně přihlížet nesmyslné
a zarputilé, do sebe zahleděné de−
vastační přestavbě,“ uvedl Michael
Rykl z ČVUT. Je zároveň jedním ze
signatářů petice za záchranu kul −
turního domu Slavie.

Organizátorům protestu se nelíbí,
že přestavba částečně změní dispo−
zici objektu. Kulturní dům doplní
prosklená přístavba a zanikne spole−
čenský sál v patře a také tělocvična
v přízemí. „V důsledku nedostateč−

ných odborných podkladů je ohro−
žena existence unikátní dispoziční
jednotky prostoru tělocvičny a její
cenné dřevěné konstrukce. Podle

dostupných informací se jedná
o nejstarší dochovanou tělocvičnu
v českých zemích,“ uvedl Václav
Girsa, prezident českého národního
komitétu mezinárodní organizace
pro památky a sídla ICOMOS.

„My jsme projekt zdědili po býva−
lém vedení a nyní jej můžeme zrušit
pouze na základě ekonomické nevý−

hodnosti. Ovšem tato kritéria ne −
splňuje. Rekonstrukce Slavie je pro−
cesně tak daleko, že jej prostě
nemů žeme zastavit. Debata archi−

tektů a jiných odborníků se
měla vést v době, kdy se
projekt připravoval,“ řekl
náměstek Maroš. Dodal, že
České Budějovice navíc na
rekonstrukci získalo od Ná −
rodního plánu obnovy do −
taci 177 milionů korun.
A město na ni nárok ztratí,
pokud do 1. června Slavii
nepředá firmě, která bude
kulturní dům rekonstruovat.

O osudu KD Slavie se
v Českých Budějovicích
mluví už několik let. Pů −
vodně německý Spolkový
dům byl postaven v letech
1871 až 1872. Byl projekto−
ván jako kulturní, společen−

ské a politické centrum českobudějo−
vických Němců. Za Adolfa Hitle ra se
stal centrem německého hitlerovské−
ho nacionalismu, později v něm sídlil
krajský sekretariát KSČ, pak byl ode−
vzdán městu, později sloužil armádě.
V roce 1960 ho ministerstvo obrany
předalo státu a stát o dva roky později
opět městu.  (pru)

KD Slavie dnes a na vizualizaci po přestavbě, foto archiv města
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Narodila se do umělecké rodiny
a dnes je jednou z nejznámějších
českých hereček. Za manžela má
taky herce. Je svá, stále usměva−
vá, přátelská, ale lehce intro −
vertní. K jižním Čechám má vřelý
a blízký vztah, i když tu moc času
netráví. Podobiznu svého slavné−
ho tatínka Jiřího Hrzána už vidě−
la, a dokonce se u ní vyfotila.

Herečka Bára Hrzánová ztvárni−
la řadu televizních, filmových i di−
vadelních rolí. Dnes se věnuje
hlavně divadlu, jak sama, tak i se
svým manželem, hercem Radkem
Holubem.

„Můj manžel je skvělý
herec, ale i partner. Jsme
svým způsobem velké děti
a vždy říkám, že jak člověk
stárne, dětinští,“ říká he−
rečka, rodačka z Českých
Budějovic.

Její tatínek, herec Jiří
Hrzán se narodil v Táboře.
Tady je také pochován,
a má tu nejenom svou uli−
ci, ale i sochu.

„Viděla jsem ji, moc se
mi líbí. Jsem ráda, že ji táta
má. Myslím na tátu pořád.
Nemám tolik času jezdit na
hrob do Tábora, ale když
tam mám cestu, zastavím
se, zavzpomínám…,“ říká
Bára Hrzánová.

V Praze hraje v několika
divadlech. Dvacet let jezdí

s legendárním představením Hrdý
Budžes a účinkuje také v Divadle
Ungelt. „Divadlo je pro mě zásad−
ní. Něco, bez čeho bych nemohla
a ani nechtěla být. Baví mě ten
kontakt s diváky, reakce, inter−
akce. Film, televize, to je fajn,
to vás zviditelní, ale divadlo je
ta tvorba,“ říká Hrzánová, kte−
rá má i pro letošek plný diář.

První známější filmovou rolí
byla pro ni mentálně postiže−
ná Johanka v Renčově filmu
Requiem pro panenku z roku
1991, za což byla oceněna
na filmovém festivalu v Toron −
tu. Roku 1994 získala Cenu
Alfréda Radoka za nejlepší
ženský herecký výkon v Če −
chovově Rac kovi. Poté s Ja −
nem Hrušínským hrála deset
let v Divadle v Řeznické v di−
vadelních inscenacích Hello

Dolly a Polská krev. V Divadle Na
Jezerce hrála roli Štěpky ve hře
Petrolejové lampy.

„Pro mě je důležité vše, co vní−
má divák, a když mě někdo zastaví

na ulici nebo napíše, že se mu
představení, kde mě viděl, líbilo,
je to krásné zadostiučinění té
práce. Chtěla bych mít víc vol−
ného času třeba na cestování.
Na druhou stranu během covidu
jsem si volna užila až až, takže
jsem ráda, že zase je práce
a občas se nezastavím,“ říká
Bára, která je typická i tím, že
nosí ve vlasech pírko. Prý proto,
že ho nosil Vinnetou, kterého
vždy obdivovala.

Na jih Čech se Bára Hrzánová
chystá zase, až tu bude hrát ne−
bo bude mít pár dní volna. Dříve
než v létě to prý ale asi nebude.

(pru)

Aktuální internetové noviny na www.plzenskyrozhled.cz

Bude dražší med
Kvůli varoáze přišlo mnoho vče−
lařů o svá včelstva. Onemocnění
zlikvidovalo v Česku čtvr t mi −
lionu včel, z toho na jihu Čech
zhruba třetinu. Také jihočeští
chovatelé varují před tím, že me−
du bude málo a nejspíš podraží.
Obnovení včelstev potrvá několik
měsíců. Také proto bude letos
i na jihu Čech zřejmě znatelně
méně medu. Kilogram může po−
dražit i o 100 kč na litru. Někteří
včelaři přišli o celá včelstva, jiní
o polovinu. Někteří, primárně
starší, už ale dokonce nechtějí
chovy ani obnovovat.

Opraví legendární 
viadukt

Správa železnic opraví legen −
dární mostní viadukt, který si
před desítkami let dokonce za−
hrál ve filmu známého českého
režiséra Jiřího Hanibala Veliko −
noční dovolená s Vítězslavem
Jandákem v hlavní roli. Na po−
měrně vytížené trati Tábor –
Písek tak bude tříměsíční vý −
luka. Rekonstrukce viaduktu
z roku 1889 vyjde na zhruba
100 milionů korun. Práce by
měly trvat od letošního června
do dubna příštího roku. Kvůli
pracím čeká cestující na trati od
začátku září do konce listopadu
nepřetržitá výluka. 

Krumlov hledá
úspory

Český Krumlov dál hledá cesty,
jak uspořit na energiích ve
svých provozech. Nyní se vede−
ní města rozhodlo, že pořídí do
městského bazénu kotel, s nímž
bude možné topit plynem 
i zkapalněným ropným plynem.
Inves tice do vytápění městského
bazénu budou necelé dva milio−
ny korun, kotel se bude využívat
od nové topné sezóny. Radní ta−
ké chtějí víc využívat budovu
městského úřadu v Kaplické uli−
ci, historická radnice by měla
sloužit hlavně jako reprezentativ−
ní prostor. Cílem je šetřit náklady
za vytápění plynem v řádu sto−
vek tisíc Kč. ročně.

Bára Hrzánová
na slavného tátu myslím pořád
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Obyvatelé Všechova u Tábora 
i samotného druhého největšího 
jihočeského města si oddychli.
Věznice se na ploše bývalého le−
tiště stavět nebude! Ministerstvo
spravedlnosti, alespoň pro příštích
několik let, odstoupilo od záměru
vybudovat plánované nápravní za−
řízení. Naopak chce prý peníze
inves tovat do rekonstrukcí stávají−
cích zařízení. A také více využívat
alternativní formy trestů.

Projekt všechovské věznice už
v minulosti odmítlo město Tábor
i Jihočeský kraj.

„Podařilo se nám s ministerstvem
spravedlnosti vyjednat, že tenhle
projekt na výstavbu nové věznice
Všechov nebudou dál rozvíjet. Mi −
nisterstvo původně chtělo, aby−
chom v aktualizaci zásad územního
rozvoje kraje vymezili plochu pro
tenhle záměr. A my jsme to odmítli.
Chvíli jsme se o to přetahovali, ale
teď po všech jednáních můžu defini−
tivně potvrdit, že se žádná taková
plocha v zásadách územního rozvo−
je kraje nevymezí a ministerstvo
projekt připravovat nebude,“ uvedl
jihočeský hejtman Martin Kuba.

Areál letiště Všechov, který se
rozkládá na 41 hektarech, se na−
chází na katastrálním území něko −
lika obcí. Částečným vlastníkem
komplexu je také ministerstvo
spra vedlnosti, které chtělo na svém
pozemku věznici postavit.

„My jsme se nebránili tomu pro−
jektu jako takovému, protože by se
zřejmě jednalo o věznici s mírněj−
ším režimem a městu i podnikate−
lům by to mohlo přinést nějaká
pozitiva. Ale nám od začátku 
va dila vybraná lokalita. Všechov
všichni v Táboře vnímáme jako
úžasnou zónu pro různé aktivity
a nechtěli jsme o ni přijít,“ uvedl
táborský starosta Štěpán Pavlík.

Přitom právě proti budování žalá−
ře vznikla petice, kterou podepsaly
tisíce lidí. Odmítali ji i s vidinou no−
vých pracovních míst.

Areál ve Všechově lidé využívají
hlavně pro volnočasové aktivity,
jako je například in−line bruslení,
motocyklový spor t nebo letecké
modelářství. Co nyní bude s plo−
chou, kde je zatím stavební 
uzá věra, není nyní ještě jasné. 

(pru)

Město pro byznys
Jižní Čechy znají své nejlepší město
pro byznys pro letošní rok. Titul zís−
kalo historické město Český Krum −
lov, jehož centrum i se zámkem je
zapsáno na seznamech UNESCO.
V Českém Krumlově je podle výzku−
mu ankety Nejlepší město pro byz−
nys při krajském srovnání hodně
ekonomických subjektů v přepočtu
na obyvatele. Počet uchazečů o za−
městnání je tam rovněž velmi vyso−

ký. Na druhém místě v anketě skon−
čil Tábor, třetí České Budějovice.

Staví dálnici D4
Stavbaři letos na nově budovaném
úseku dálnice D4 mezi Pří bramí
a Pískem mají hrubé stavby většiny
ze 40 mostů. Hotovo je v úseku
42 procent všech stavebních prací.
Na stavbě denně pracují až stovky
strojů a obdobný počet lidí. V provo−
zu má být celá D4 od Prahy směrem
na Písek v prosinci příštího roku. Po
dostavbě bude konsorcium dálnici
a navazující části silnice I/20 provo−
zovat a udržovat 25 let, za což mu
stát zaplatí téměř 18 miliard Kč.

Věznice se stavět nebude
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Vykrádal domy 
zesnulých

Několik let trvalo rakouské poli−
cii, než se jí podařilo odhalit 
sérii vykradených domů a bytů
po zemřelých, které pozůstalí
nestačili vyklidit a více zabezpe−
čit. Nyní je pachatel ve vazbě.

41letý Němec z Rottalmün −
steru hledal ve smutečních
oznámeních adresy pozůsta−
lých a od roku 2015 se ve
dnech pohřbů nebo do tří mě −
síců po nich vloupával do jejich
bytů v rakouských Riedu, Brau −
nau a Schärdingu. Kradl antické
věci−nože, dýky, artikly z obou
světových válek, šperky, do−
konce zubní náhrady, střelné
zbraně atd. Poškozených rodin
bylo 64. Škoda jde do statisíců
eur. Pachateli teď hrozí mnoha−
leté vězení.

Nejvíc piva 
v Bavorsku

Bavorské pivovary loni prodaly
podeváté za sebou nejvíc piva
v Německu. Téměř 24 milionů
hektolitrů, což je o 2,6 pro −
centa víc než předloni. Násle −
duje Severní Porýní−Vestfálsko
se 21,8 milionu, třetí jsou s 8,1
milionu Dolní Sasko a Brémy.
Se 624 pivovary má Bavorsko
přes 41 procent německého
stavu. Proti loňsku jich ale jede−
náct ubylo. Bavoři mají stejně
jako třeba Češi pivo rádi a po−
važují ho za stěžejní nápoj 
v restauracích i domácnostech.

Unikátní televizní dokument o zpě−
vačce Petře Janů, který loni nato−
čila a odvysílala Česká televize
v rámci dvojího výročí zpěvačky
a „Jihočešky“, bude jedním z hlav−
ních dokumentů filmového festiva−
lu v Třeboni. Už 20. května právě
za její účasti a části tvůrců jej
shlédnou diváci i pozvaní hosté.

„Moc mě to potěšilo. A musím se
k něčemu přiznat, dokument jsem
ještě neviděla. Neměla jsem tu 
odvahu se na sebe dívat. Nicméně
budu mít tím pádem dvacátého
května večer premiéru,“ svěřila se
Rozhledu Petra Janů, která se pova−
žuje za poloviční Jihočešku. Skoro
čtyřicet let jezdí na chalupu právě na
Třeboňsko.

„Potěšil nás zájem organizátorů
festivalu. Petra Janů si zcela jistě za−
slouží, aby příběh o ní byl součástí
prestižní akce, zvláště když se koná
ve městě, k němuž má ona taky blíz−
ko,“ řekl režisér dokumentu a spolu−
autor scénáře Zdeněk Gawlik.

Petra Janů v dokumentu odhaluje
své soukromí, problematické dět−
ství, složitý vztah s rodiči, začátky
své dnes již 50leté kariéry, ale třeba
i vznik některých hitů. Účinkují
v něm například i Jiří Suchý nebo 
režisér desítek televizních estrád
a pořadů František Polák, který slaví
letos 80. narozeniny.

„Jsem potěšena, že dokument
vznikl, mám na něj úžasné ohlasy

a televize mě loni potěšila, když
s ná padem spolu s mým manaže−
rem a spoluautorem přišli. Natáčení
bylo hezké, pohodové a hlavně po−
dle všeho z toho vzešlo něco, co mě

ukazuje takovou, jaká opravdu
jsem,“ dodala spokojeně trojná −
sobná Zlatá slavice a pop−rocková
hvězda československé hudební
scény. (pru), foto archiv P. Janů

Dokument o Petře Janů na filmovém festivalu

Dokument PJ, foto Mikulas Krepelka



5Rozhled – Jižní Čechy 5/2023 Aktuální internetové noviny na www.plzenskyrozhled.cz

NA SLOVÍČKO S LÉČITELEM
Možná se Vám dostal do ruky letáček, na němž léčitel PhDr. Ladislav Kolářík, Mistr REIKI, informuje,
že pomáhá lidem u závažných, chronických i psychických onemocnění. V naléhavých případech i na dálku.
REIKI také vyučuje a zasvěcuje, poradny má v Praze i v Plzni. Odpověděl nám na pár otázek:

��Můžete čtenářům přiblížit, co je REIKI?
Je to japonské slovo. REI – vesmírné dávání života, KI – energie, tedy
vesmír ná životodárná energie. Učení REIKI pochází z Tibetu od buddhistic−
kých mnichů a je staré přes tři tisíce let. V roce 1822 duchovní Mikao Usui
objevil při meditaci klíč k léčbě. V roce 1980 bylo na celém světě 22 Mistrů
REIKI. První klinika REIKI byla otevřena v Tokiu, dnes jsou již v USA i jinde.
V současnosti je ve světě více než 1000 Mistrů REIKI, kteří ji mohou předávat
dál. REIKI energie působí na celý oganismus, jde vlastně o vyrovnání toků
energií přes sedm čaker. Čakra je kanál, kterým proudí energie do těla a z těla
ven. REIKI energie navodí v čakrách rovnováhu, a tím se organismus zbaví
nemocí, nebo se dá předcházet nemocem. REIKI energie rozpouští nádory,
záněty atd., rovněž harmonizuje psychiku a dává radost do života.

� Co děláte, když léčíte?
Když zájemce ke mně přijde, zeptám se na křestní jméno, automatickou kres−
bou určím, kde jsou největší problémy v klientově těle. Výsledek si ještě potvr−
dím automatickým písmem. Změřím na stupnici pomocí kyvadla, na kolik pro−
cent pracují jednotlivé tělesné orgány. Klient mi diagnózu potvrdí na základě
lékařských vyšetření. Zdůrazňuji, že medicína je prvotní, REIKI je podpůrný
prostředek k léčbě. Pak přiblížím ruce ke klientovu tělu v místech, která jsou
bolavá, nedotýkám se. REIKI energie je zvláštní tím, že se sama roz e běh ne do
postiženého místa, kde je zapotřebí. Jedinečná v tom, že ji lze posílat na dálku
a vložit do ní myšlenku jako kód, co se má uzdravit nebo zlepšit. 

� Odkud berete REIKI 
energii?

Každý, kdo je zasvěcen, může požá−
dat o energii a ona pak do něho proudí
temenní sedmou čakrou a vychází ru−
kama. Energie vlastně léčitelem proté−
ká a je předávána klientovi. Obvykle
stačí dvě tři návštěvy, ale mám také
klienty, kteří za mnou jezdí každé dva
týdny. Jedno sezení i  se stanovením
diagnózy trvá 40 – 60 minut.

� Léčíte pouze energií?
Také používám k léčení metodu vyso−
kých duchovních zákonů, která vy−
chází z dávné tradice a chápání na−
šich předků, kteří považovali vesmír,
přírodu a vše živé za jeden celek pů−
sobící v jednotě. Vše doplňuji bylinný−
mi přípravky. Tyto metody a REIKI
přednáším na mezinárodním festivalu
„Miluj svůj život“ v Praze. Bližší infor−
mace lze nalézt v časopise Ezotera.
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1. Denní forma studia:
Gymnázim – čtyřleté denní studium. ŠVP je zaměřen na výuku vše −
obecně vzdělávacích předmětů. Řešíme i možné přestupy do ročníků 
z jiných škol. Je zajištěn individuální přístup jednotlivých vyučujících ke
studentům s cílem úspěšného dokončení studia. Zajišťujeme rovněž 
výuku dle individuálního vzdělávacího plánu. Studium je zakončeno
matu ritní zkouškou.

Obchodní akademie – čtyřleté denní studium – zaměření: cestovní
ruch, propagační grafika, diplomatický protokol, veřejná správa a právo.
Řešíme i možné přestupy do ročníků z jiných škol. Je zajištěn indivi −
duální přístup jednotlivých vyučujících ke studentům s cílem úspěšného
dokončení studia. Zajišťujeme rovněž výuku dle individuálního vzdělá −
vacího plánu. Studium je zakončeno maturitní zkouškou.

Podnikání – dvouleté nástavbové denní studium pro absolvetnty 
učebních oborů. Řešíme i možné přestupy do ročníků z jiných škol. Je
zajištěn individuální přístup jednotlivých vyučujících ke studentům s cí−
lem úspěšného dokončení studia. Zajišťujeme rovněž výuku dle indivi −
duálního vzdělávacího plánu. Studium je zakončeno maturitní zkouškou.

Kominík – tříleté denní studium – výstupem je výuční list

2. Dálková forma studia:
Obchodní akademie – čtyřleté dálkové studium – zaměření: cestovní
ruch, veřejná správa a právo. Řešíme i možné přestupy do ročníků 
z jiných škol. Je zajištěn individuální přístup jednotlivých vyučujících ke
studentům s cílem úspěšného dokončení studia. Výuka probíhá 2 sobo−
ty v měsíci. Studium je zakončeno maturitní zkouškou.

Podnikání – tříleté nástavbové dálkové studium pro absolvetnty 
učebních oborů. Řešíme i možné přestupy do ročníků z jiných škol.
Studium je zakončeno maturitní zkouškou.

Kominík – jednoleté zkrácené studium, povinnost předložit výuční list
jakéhokoliv oboru nebo maturitní vysvědčení.Výuka probíhá v odpoled−
ních a večerních hodinách nebo o sobotách.

Předškolní a mimoškolní pedagogika, čtyřleté dálkové a dvouleté
zkrácené studium.

e−mail: bastlova@bean.cz, tel.: 773 971 313
www.beanstankov.cz 

pro školní rok 2023/2024:

Nabídka studia

Soukromé Střední odborné školy 
a Gymnázia BEAN s. r. o.

Trnkova 125, 345 61 Staňkov

důležité informace na shora uvedených 
www. stránkách školy.

Navštivte naši školu, rádi Vás přivítáme. 
Podáváme informace o studijních oborech

SLEDUJTE

Strakonický 25. protiletadlový ra−
ketový pluk získá nové vojáky
z jednotky aktivní zálohy. 

Několik z nich se stane členy pro−
fesionální armády v nejbližší době.
Přesný počet nových vojáků velitel
pluku z ohledem na taktické situace
nechce sdělit. Přibývá však i členů
strakonické jednotky aktivní zálohy.
Její kapacita je naplněná přibližně
z poloviny, což představuje několik
desítek členů

„Časy, kdy se naše jednotka potý−
kala s naplněností deset až 15 pro−
cent, jsou naštěstí pryč. Jsem rád,
že vojáci na naší jednotce přibývají
takovým tempem,“ uvedl velitel
Michal Štoural. Mezi profesionální
vojáky 25. protiletadlového raketo−

vého pluku se někteří
členové aktivní zálohy

dostanou po roce výcviku. Někteří
nastupující uchazeči si v aktivních
zálohách chtějí nejprve vyzkoušet,
co služba obnáší.

„Jsou to skutečně srdcaři, kteří
vědí, proč tu jsou. Chtějí na sobě
pracovat, učit se a zlepšovat. Záro −
veň to jsou týmoví hráči,“ podotkl
Josef Peterka ze vzdušných sil 
české armády.

Strakonický pluk nechce sdělit,
kolik přesně vojáků nyní má. Ale
dlouhodobě je to podstav. Strako −
nický protiletadlový raketový pluk je
součástí vzdušných sil české armá−
dy. Hlavním úkolem útvaru je zabez−
pečit protivzdušnou obranu. Vojáci
ze Strakonic také působí na zahra−
ničních misích. (pru)

Nejvíce táhla zvířátka
Nejnavštěvovanějším turistic−
kým místem na jihu Čech byla 
loni opět zoologická zahrada
v Hluboké nad Vltavou na Česko −
budějovicku. Při šlo tam 277 200
lidí, což je téměř o 8000 více než
v roce 2021.

„Je skvělé, že po letech omezení
se vše vrátilo do normálu a i v roce
2022 se zoo stala oblíbeným mís−
tem pro návštěvníky i obyvatele
Jihočeského kraje, a to po celých
12 měsíců v roce,“ uvedl ředitel Zoo
Hluboká Vladimír Pokorný.

Návštěvnost CzechTourism, kte−
rý zveřejnil výsledky, sleduje pro−
střednictvím vydaných vstupenek
monitorovaných turistických cílů,
kterých je v databázi za Jihočeský
kraj 120. Loni se pomocí vydané
vstupenky započítalo celkem skoro
2,8 milionu návštěvníků. Největší
část z nich zamířila do turistické
oblasti Budějo vicko, kde šlo o více
než 800 000 lidí.

„Podíl v návštěvnosti ukazuje, že
oblast Budějovicka nabízí pestrou
škálu atraktivit. Od historických
pamá tek přes kulturní instituce po
nabídku pro rodiny s dětmi a milov−
níky sportovních aktivit a přírody.
Samo statnou kategorií je splavněná
řeka Vltava, ať už se jedná o vy −
hlídkové plavby nebo půjčovny pla−
videl. Je potře ba zmínit, že velkou
část ná vštěvníků tvoří samozřejmě
turisté z okolních krajů a zahraničí,
ale ve statistikách jsou zazname −
náni také místní obyvatelé, kteří vy−
užívají vol no časových aktivit, které
mají takříkajíc za domem,“ řekl ředi−
tel Turistic ké oblasti Budějovicko
Tomáš Polanský.

Mezi další vyhledávané turistic −
ké cíle na jihu Čech patří Český
Krum lov, jenž je zařazen na seznam
UNESCO, zámek Hluboká, dále třeba
šumavský Národní park, Stezka koru−
nami stromů v Lipně nad Vltavou
a mnohá další místa v kraji. (pru)

Získají další vojáky
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Zájem o splouvání Teplé Vltavy pro
letošní sezonu je opět vysoký.
Šumavský národní park, jehož úze−
mím řeka vede, spustil on−line re−
gistraci 3. dubna. Do systému se
v podstatě obratem přihlásily stov−
ky zájemců. A to přesto, že regis−
trační poplatek je letos vyšší.

„V posledních letech je zájem o re−
gistraci na splouvání mimořádný,“
uvedl. První lodě mohou na Teplou
Vltavu vyrazit 1. května. Letos musí
zájemci počítat s tím, že za splavení
zaplatí více než loni. Při on−line rezer−
vaci je poplatek 600 korun za loď,
kdo přijede rovnou na místo bez
předchozí registrace, uhradí 700 ko−
run. V obou případech je to o 100 ko−
run více než loni. „Museli jsme cenu
zvýšit v souvislosti s rostoucími
vstupy,“ podotkl Dvořák.

Úsek Teplé Vltavy mezi Soumar −
ským Mostem a Pěknou, podléhající
přísnějšímu režimu ochrany, měří 16
kilometrů. V minulosti sjížděli vodáci
řeku bez omezení. Regulaci zavedl

návštěvní řád národního parku kvůli
tomu, že nadměrný provoz lodí může
ovlivnit populaci perlorodky. Zákaz
splouvání platí ve chvíli, kdy výška
hladiny u Soumarského Mostu kles−
ne pod 50 centimetrů. Pokud je stav
vody do 61 centimetrů, plavidla musí
doprovázet průvodce. Bez něj smí
vodáci na Teplou Vltavu ve chvíli, kdy
je výška vody nad 61 centimetrů. Při
výšce hladiny 50 až 61 centimetrů
smí vyjet denně maximálně 63 lodí.
U hladiny nad 61 centimetrů může
denně na řeku 180 plavidel. Na řeku
smí pouze kajaky a kánoe.

V květnu se splouvá jen o ví −
kendech a svátcích. Od června do
konce října pak při odpovídajících
podmín kách denně. Letos musí
návštěvníci počítat s tím, že lodě
na řeku nesmí 1. a 2. srpna, což
souvisí s rekonstrukcí železničního
mostu u Pěkné. Kvůli tomu se loni
splouvalo jen do konce srpna. Za
sezónu se na tento úsek vydá přes
3000 lodí. (pru)

O splouvání Teplé Vltavy

Má vrátit peníze
Vrátit část poslaneckého platu
poža duje bavorská SPD po bavor−
ském ministerském předsedovi
Markusi Söderovi. Důvodem je jeho
přílišná absence na zasedání zem−
ského sněmu. Protože bavorský
ministerský předseda jako posla−
nec byl loni pouze na pěti ze 30 za−
sedání zemského sněmu, požaduje
bavorská strana SPD, aby vrátil
42 000 eur, asi milion korun, svých
poslaneckých diet. Kromě platu 
jako premiér 17 000 eur měsíčně
pobírá jako poslanec každý měsíc
4222 euro.

Problematické 
darování orgánů

Zatímco darování orgánů v ČR je
zásadní a administrativně poměr−
ně jednoduchá věc, u našich ně−
meckých sousedů je situace da−
leko složitější. Upozornil na to
nedávný případ 62letého muže,
kterému selhávají ledviny a osm
let dojíždí na dialýzu. Nyní se
přes místní noviny ozval dárce
s krevní skupinou 0 a nabídl mu
jednu ze svých dvou ledvin. Da −
rování orgánu živým dárcem je
v Německu přípustné jen pro 
příbuzné prvního nebo druhého
stupně, tedy manžela, par tnera
nebo jinou osobu, se kterou má
dárce zvláštní osobní vazby.

sousedůKrátce
od
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Jihočeská univerzita v Českých
Budějovicích postupně odbourává
duplicitu nabízených studijních
oborů a programů. Začala s tím už
před více než 15 lety, kdy vznikla
současná struktura univerzity
s osmi fakultami.

„Výrazně jsme v tomto směru po−
kročili od roku 2018 od udělení insti−
tucionální akreditace a to v souvis−
losti s nově koncipovanými studijní−
mi programy, jak je přinesla v roce
2016 novela zákona o vysokých ško−
lách,“ uvedl rektor univerzity Bohumil
Jiroušek s tím, že Jihočeská univer −
zita v současnosti nabízí přibližně
200 oborů v bakalářském, magister−
ském a doktorském programu.

Univerzity měly ministerstvu škol−
ství dodat informace o plánovaných
změnách ve výuce a financování
jednotlivých oborů a o tom, jaké

jsou jejich strategické a systémové
kroky. Ministerstvo chce podklady
pro rozhodnutí o dalším financování
vysokého školství.

„V krátkodobém horizontu mů −
žeme upozornit na to, že již končí
akre ditace studijních oborů zaháje−
né před rokem 2016, před noveli −
zací zákona o vysokých školách,
do nichž noví studenti v současnosti
již nejsou přijímáni. Z dlouhodobého
hlediska klademe důraz na postupně
narůstající mezifakultní spolupráci
při zajišťování jednotlivých stu −
dijních programů, což vede ke zvy−
šující se kvalitě i efektivitě,“ dodal
Jiroušek.

Jihočeskou univerzitu tvoří fakul−
ty rybářství a ochrany vod, pedago−
gická, zemědělská, biologická, teo−
logická, zdravotně sociální, ekono−
mická a filozofická. Vznikla v roce
1991 a v současnosti na ní studuje
více než 9000 lidí. (pru)

Univerzita odbourá dublování oborů

Na přelomu května a června se v pohraničním regionu
Šumava−Bayerischer Wald koná stejnojmenný festival
duchovní hudby. V letošním roce se tak stane již po
šestadvacáté a festival tak vstupuje do nového čtvrt−
století své existence. 
Jedná se o nejrozsáhlejší setkávání pěveckých
sborů na území Plzeňského kraje s rozhodujícím
přesahem do bavorského pohraničí. Od roku
2008 převzal po pražském spolku Laetitia or−
ganizační štafetu klatovský spolek Kolegium
pro duchovní hudbu. Dařilo se rozvíjet
spolupráci a navazovat nové přeshraniční
hudební a mezilidské kontakty. Historicky
největší vlnu podpory a zájmu ze strany
účastníků i publika zažil loňský jubilejní fes−
tivalový ročník. Pro mnohé účastníky se stal
symbolickým novým začátkem po skonče−
ní covidového období. 
Letos vstupuje festival do nového čtvrtstoletí
své existence. Jak poznamenal jeden
z dlouhodobých bavorských partnerů, festi−

val se stal významným hudebním a sborovým
hnutím. Organizátoři festivalu, klatovský spo−

lek Kolegium pro duchovní hudbu, připravili
bohatý hudební program. Uskuteční se pěta −
třicet koncertních a liturgických vystoupe−
ní, během nichž si vyslechneme dvě desítky
pěveckých těles a hudebních uskupení.
Festival v letošním roce zavítá do sedmadva−
ceti lokalit na obou stranách hranice.
Kromě tradičních festivalových míst jako jsou
například Plzeň, Klatovy, Bodenmais aj. po−
kračují organizátoři v akcentování význam−
ných lokalit, plnících roli architektonických
a duchovních dominant. Podrobné infor−
mace o programu letošního ročníku nalezne−
te na festivalových internetových stránkách –
www.fdh.klatovynet.cz.
Děkujeme vám za vaši dosavadní podporu
a těšíme se na setkání s vámi v rámci letoš−
ních festivalových vystoupení. 

Vít Aschenbrenner

Festival duchovní hudby „Šumava−Bayerischer Wald“ 
otevírá nové čtvrtstoletí česko−bavorského hudebního setkávání

Pěvecký sbor Camerata Praha
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Další regionální Filmová kancelář
sídlí na jihu Čech. Jihočeská cent −
rála cestovního ruchu založila Jižní
Čechy Film Office. Česká republika
tak bude mít na svém území už
12 regionálních míst pro filmaře.
Jihočeský kraj je jedním z „nej −
zfilmovanějších“ v ČR. Dopo sud si
většinu lokací a služeb řešily štáby
samy. Nyní jim Filmová kancelář
má s mnoha věcmi pomoci.

„Filmové kanceláře jsou ve světě
zcela běžnými institucemi, které
svou činností asistují filmovým štá−
bům v lepší orientaci ve svém kraji.
Propojují filmaře s úřady a místní
infra strukturou, poskytují orientaci
v místních vyhláškách, mají dobře
zmapované lokace a veškeré služby,
které filmaři při své práci mohou
využí vat, podílejí se na medializaci
natočených děl. V důsledku činnosti
regionálních kanceláří tak může do−
cházet k posílení místní ekonomiky,“
říká šéf odboru památkové péče
a kultury kraje Patrik Červák.

Jižní Čechy již v minulosti navštívili
filmaři a vybrali si místní scenérie
k natočení filmových a seriálových
projektů. Za všechny lze zmínit na −
příklad Drahé tety a já, Pan Tau,
Slunce, seno, Pyšnou princeznu,
Zlatovlásku, Babovřesky, Čertovu ne−
věstu, Iluzionistu (USA, režie: Neil
Burger), Johanku z Arku (FR, režie:
Luc Besson) nebo nedávný seriál
Místo zločinu České Budějovice, ale
desítky a desítky dalších. V dřívější
době si však produkce, ať televizní

nebo filmové vše řešily samy, nyní by
jim kancelář měla být nápomocna.

Regionální filmová kancelář má
také přehled o ubytovacích kapaci−
tách a je schopná doporučit nej−
vhodnější ubytování podle velikosti
štábu a lokace. „Důkladná znalost
prostředí a rozšiřování databáze lo−
kací jsou zásadní. I z tohoto důvodu
byla nejlepší volbou pro zastřešení
Jihočeská centrála cestovního ru−
chu, která propaguje jižní Čechy ja−
ko turistickou destinaci, a tudíž
Jihočeský kraj zná velice dobře.
Cílem je, aby se čeští i zahraniční di−
váci mohli dívat na více filmů a se −
riálů, které se budou odehrávat
v krásné jihočeské krajině, nebo
v našich poutavých městech či pa−
mátkách,“ doplňuje František Talíř,
první náměstek hejtmana.

Někteří filmaři však namítají, že by
ale v takové instituci měl pracovat
i někdo, kdo má s filmařinou zkuše−

nosti. „Teorie je věc jedna,
ale praxe druhá. To, že ně−
kdo projde nějakým škole−
ním, je hezké a jistě přínos−
né, ale pokud taková paní
či pán v té kanceláři ani neví, jak film
vzniká na místě, je to pro tento typ
‘podpory’ dost zásadní nedostatek.
Tam měl být bývalý režisér, herec,
produkční, někdo, kdo zná i ten ‘fil−
mový jazyk’, kdo ví a zná, co je a co
není možné, a to se bohužel neděje.
Navíc stálým nedostatkem jižních
Čech je, že z toho ani za 30 let po re−
voluci sám Jihočeský kraj nedokázal
udělat přednost a využívat takzvanou
‘filmovou turistiku’,“ říká jeden z fil−
mařů napůl žijících na jihu Čech.

Pro navýšení motivace využívat
jiho české služby vypsal Jihočeský
kraj dotační program na podporu
audio vizuální tvorby. „Individuální do−
tace jsou vždy vypisovány pro ná −
sledující rok. Prostřednictvím Jižní

Čechy Film Office budeme v kontaktu
s lidmi z filmové branže a budeme re−
agovat na jejich požadavky tak, aby
spokojenost byla na obou stranách,“
upřesňuje vedoucí Odboru kultury
a památkové péče Patrik Červák.

Jižní Čechy Film Office povede
Hana Kabashi, která má dlouho −
leté zkušenosti z mnoha oblastí ces−
tovního ruchu. V loňském roce

absol vovala školení v Czech Film
Commission (odd. Státního fondu
kinematografie), národní filmové
komi si, která vznik regionálních kan−
celáří dlouhodobě podporuje.

„Na spolupráci se velmi těší −
me, filmová kancelář zde dlouhá 
léta chyběla, každý rok evidujeme
množ  ství dotazů ze strany lokač−
ních manažerů a producentů právě
na podmínky natáčení na různých
jihočeských lokacích. Hanka má
veškeré předpoklady pro to, aby 
byla perfekt ní spojkou mezi filmaři 
a krajem,“ říká vedoucí Czech 
Film Commission Pavlína Žipková.
Jed no je jisté – až praxe ukáže, jak
velký a zásadní přínos bude pro
filma ře kancelář mít. (pru)

Na jihu bude Filmová kancelář
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Je zvláštní doba od roku 2001. Už
před tímto rokem jsem to předpovídal,
že dojde k mnohým změnám.
Štěstí přeje připraveným,
proto tvrdím, že je dobré
všechno vědět, abychom
se na případné problémy
mohli připravit, případně
jim mohli předejít. 
Všem je jasné, že ideální je
předejít problémům s fyzickým
zdravím, což je klasická prevence.
Zdraví fyzické souvisí s psychickým,
které ovlivňuje kvalita našeho života.
I když to víme, pro své zdraví nedělá
každý, co je možné a co by bylo třeba. 

Malý test:
Jaké vás napadne písmeno 

z možností A, B, C? 
Stejně dobré je, abychom byli připra−
veni i na neobvyklé situace, které se
poslední dobou dějí více než dříve.
Vypadá to, že zvláštní doba nekončí.
Bylo pár událostí, ze kterých si bylo
možné vzít ponaučení, ale mnoho lidí se
neponaučilo. Hodně událostí jsem

předpovídal a kdo mým předpově −
dím uvěřil, mohl být lépe připraven.

Například jsem v živém vysílání
radia Bonton v  létě 2000 řekl,

že bude teroristický útok na
New York. Z toho bylo pa tr −
né, že bude problém s bur−
zou a penězi. Předpověděl
jsem krizi v  roce 2008

a v roce 2019 i tuto krizi. 
Mnoho lidí žije ve snu a ne

v realitě. To jsem schopen intuitiv−
ně posoudit a poradit, jak se do reality
dostat. Čehokoliv chceme dosáhnout,
musíme přejít z  fáze snění do fáze
chtění a z fáze chtění do fáze činu. Až
ve fázi činu jsme schopni realizovat své
sny a přání. Mnoho lidí zůstává stále ve
fázi snění, proto stojí stále na místě
a ničeho nedosáhli. Je pozdě na konci
života zjistit, že jsme ho prosnili. Aby −

chom byli úspěšní, musíme umět využít
ve správný čas ty správné možnosti.
Řada vědců hledá způsoby, jak pro−
dloužit život, jak zpomalit stárnutí, ane−
bo stárnutí dokonce zvrátit. Mnoho lidí
do jejich bádání investuje a vydávají na
prodloužení věku miliony. Já 30 let pub−
likuji mnou vyzkoušená opatření na pro−
dloužení věku, která stojí pár korun.
Podle mé intuice lze věk prodloužit cca
o 20 let jen s levnými opatřeními, která
už jsou známa a popsal jsem je v knize
Jak se dožít 140 let. Spočívají jen
v mých akupresurách, které jsou zdar−
ma, v pár vitamínech a minerálech, které
stojí cca 1000 Kč měsíčně, v pár byli−
nách na zbavení se virů (rakytník + šal−
věj + zlatobýl) – všechny tři byliny stojí
cca 460 Kč a je to na rok a jedna bylina
na zbavení se drobných infekcí (orega−
no, 10 ml za 500 Kč – na půl roku). 

Jsem přesvědčen, že lidské tělo má
schopnost se v dnešní době dožít mini−
málně sta let ve zdraví. Ale musí se pro
to něco dělat a co, to radím už od roku
2000, kdy vyšla moje kniha Jak se dožít
140 let. 
Když si zavěštím, kolik lidí tato proble−
matika zajímá, tak je to cca 10%.
Vědecké studie (rozhovory s osmdesát−
níky) dokazuje mé tvrzení, že se nikomu
nechce nikdy zemřít, ale je nutné udržet
organismus v dobrém stavu a mít tou−
hu, která nám dává důvod žít. Ta je reál−
ná zejména v oblasti partnerských vzta−
hů (rodinný systém) a v seberealizaci
v pracovní oblasti – dělat, co člověka
baví a těší, až do smrti. Každý je strůj−
cem svého štěstí (ne osudu). 
David Baird napsal ve své knize
Tisíckrát štěstí: „Každý okamžik je nej−
vhodnější dobou k  tomu, abyste vy−
kročili vstříc svému štěstí“.
Čínské přísloví praví: Čas za peníze ne−
koupíš. Co uteče, už se nevrátí.
Moje doporučení: Lepší začít se změ−
nou k lepšímu později než nikdy.

Všem přeje hodně štěstí 
Stanislav Brázda

doporučuje známý psychotronik a vizionář Stanislav Brázda

STANISLAV BRÁZDA
tel. 777 119 600 

606 119 600
stanley.bradley@email.cz 

www.stanleybradley.eu

„Lepší začít se změnou 
k lepšímu později než nikdy,“

VÝSLEDEK TESTU: Otázka byla, jaké vás napadne písmeno
z možností A, B, C? Na nevědomé úrovni jsem se ptal, zda žijete
ve snu. Kdo řekl A, tak je v realitě. B je na pováženou a na půl ve
snu žijete. Kdo odpověděl C, zcela propadl, žije ve snu.

Byl večer, když Karel Kopřiva
usedl ke svému počítači.
Přelétl očima došlé zprávy
v datové schránce, z nichž
jedna ho doslova zvedla ze
židle. Začínala slovy:
„Vážený pane, píši Vám ze
Španělska, kde pracuji jako ad−
vokát a vyřizuji pozůstalost po
Karlu Kopřivovi. Jedná se o mu−
že, který pochází z vaší České
republiky, ale dlouhá léta žil až
do své smrti v naší zemi. Jste
pro mne jediným dědicem stej−
ného jména po zemřelém, kte−
rého jste příbuzným. Jme no −
vaný po sobě zanechal 1,8 mili−
onu amerických dolarů ve špa−
nělské bance. 
Uvedenou částku můžete zdě−
dit, vyplníte−li nadcházející úda−
je: jméno a příjmení, dobu
a místo narození, a také místo
vašeho bydliště. K tomu, abych
mohl provést dědické řízení za
Vás, potřebuji, abyste také
uvedl, na kterou vaši banku lze
uvedenou částku poukázat.

Také mi prosím sdělte spojení
na váš mobilní telefon, vyjma již
uvedené e−mailové adresy, aby−
chom mohli být v osobním kon−
taktu. Vše si prosím zvažte, na−
kolik jste ochoten s mojí nabíd−
kou souhlasit a v rámci dědic−
kého řízení uvedenou pozůsta−
lost po příbuzném přijmout.
Zároveň Vás upozorňuji, že
má účast z výše
uvedené částky,
což zahrnuje
všechny náklady
spojené s dědickým
řízením a převedení
uvedené část ky na
Vás, nesu na sobě já.
Před stavuji si to tak,
že bych přijel do vaší
země a uvedených 50% z dě−
dické pozůstalosti a řízení bych
Vám osobně předal, nebo bych
mohl uvedenou částku zaslat na
vámi určenou banku. Pokud sou−
hlasíte, dejte mi prosím vědět
v e−mailové odpovědi na mé jmé−
no: Dr. Ronaldo Calvera nebo na

adresu Poste restante č. 64,
Madrid, Španělsko. Čekám na
Vaši odpověď. S úctou a poko−
rou Dr. Ronaldo Calvera, v. r.“  
Dlouho jsem nevěřícně hleděl
na uvedenou zprávu jako na
láka vou nabídku, která snad
spadla ze samého nebe,

zrovna v době, kdy člověk
v důchodu obrací každou ko −
runu v ruce. Ale pak ve mně
zahlo dal červ pochybnosti
a jednoho dne jsem zašel na
policii a případ oznámil. K mé−
mu překvapení obdobných na−
bídek v různém provedení mi
s úsměvem nabídli sami poli−
cisté, kde jich měli soustředěno

již několik. Jeden z policistů 
dokonce pronesl: „Přidržte se
židle, s takovými nabídkami se
doslova roztrhl pytel! Zejména,
jak důvěřivé důchodce a starší
lidi prachsprostě – nelidsky

okrást, připravit je
o jejich po sled ní
úspory, ne jen na
živobytí.“  Pak na
závěr ještě pro−
nesl moudrá slo−
va: „Nenechte
se, prosím, ni−
kdy zlákat se −
be   lepší nabíd−

kou. I ty nejlukrativnější jsou
pro vás doslova pohromou
plnou dalších – nepředstavitel−
ných nástrah!“ Podal mi ruku na
rozloučenou a já o to víc začal
přemýšlet, jak se svět dnes
změnil! Jak ten život dnešní do−
by je skutečně plný nástrah,
nejen pro nás staré. 

S pozdravem „Nenechte 
se podvést“ bývalý 
kriminalista K. K.

Kontakt ze slunného Španělska

Jak přežít 

v online světě
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Zájem o „Kristův hřeb“
Zhruba 3000 lidí si přišlo během
desetidenní výstavy v Prácheň −
ském muzeu v Písku prohlédnout
železný hřeb, který má pocházet
z Kristova kříže. Hřeb byl vyzved−
nutý před dvěma lety z mohutné
kamenné zdi kostela svatého Jiljí
v Milevsku.

„Hřeb je v majetku premonstrát−
ského řádu, kterému jsme jej po vý−
stavě vrátili na Strahov do Prahy.
Zatím není nález možné trvale vysta−
vit, k tomu by bylo nutné zabezpečit

velmi specifické mikroklimatické
podmínky. Nutné je také dokončit
všechny analýzy a restaurátorské
práce,“ uvedla za muzeum Klára
Koubová.

Archeologové předloni objevili
v milevském klášteře skrýše uvnitř
středověkého trezoru. Následně
z nich vyzvedli trosky dřevěných
schránek zdobených zlatem a stří −
brem. Vedle většího množství ozdob
ze zlatého a stříbrného plechu byl

mezi troskami identifikován železný
hřeb označený zlatým křížkem.

„Podařilo se tedy vyzvednout his−
torický artefakt, který středověká
společnost považovala za jednu
z nejvzácnějších křesťanských re −
likvií na světě – část hřebu ze Sva −
tého Kříže,“ podotkl archeolog Pavel
Břicháček s tím, že určit stáří kříže
nelze, protože metody, které by to
zjistily, jsou destruktivní.

„Museli bychom obětovat kus že−
leza, aby mohli odborníci dataci ko−

vu zjistit. K tomu nepři−
stoupili a doufají, že dí−
ky vývoji bude někdy
možné stáří zjistit, aniž
by se nález poškodil,“
vysvětlila Koubová.

Hypotézu o hřebu starém přes
2000 let posilují poznatky získané
o schránce, ve které byla odseknutá
část hřebu uschovaná. Má Byzant −
ský původ, její starší dřevěnou část
se podařilo datovat přibližně do
čtvr tého století. V té době byla
v Jeruzalémě matka římského císa−
ře Konstantina Helena. Pod jejím
dohle dem měl být údajně nalezen
i Ježíšův kříž včetně hřebů, které
pak dovezla do Evropy. (pru)

Česká pošta zruší k polovině roku
na jihu Čech celkem 18 poboček.
Tisíce obyvatel, ale ani mnozí sta −
ros tové s tím nesouhlasí. Někteří
to považují za nekoncepční a zma−
tečné. Nejvíc, pět, jich ubude 
v Čes kých Budějovicích, tři v Tábo −
ře a Jindřichově Hradci, dvě v Čes −
kém Krumlově, po jedné v dalších
pěti městech.

„Vůbec se mi to nelíbí a ty služby
blízko občanům bychom rádi zacho−
vali. Budu se třeba klidně i finančně
podílet na tom, aby byly pobočky za−
chované, ale ať začnou také dělat
úspory v centrále na České poště.
Pobočky budou zrušené i v okrajo−
vých územích města, kde jsou třeba
starší občané, kteří si určitě datovou
schránku zřizovat nebudou, pro dů−
chod si musí dojít. Nevidím v tom
velký smysl a budu ráda, pokud to
ještě Česká pošta bude revidovat,“
řekla budějovická primátorka Dag −
mar Škodová Parmo vá, zástupkyně
vládní ODS, která s redukcí souhlasí.

Tři z pěti poboček zruší pošta
v Táboře, kde žije 35 000 lidí. Podle

starosty Štěpána Pavlíka je zrušení
tří poboček opravdu hodně.

„Považuji to za výrazný zásah.
Především na sídlišti Nad Lužnicí,
kde žije téměř 10.000 obyvatel.
Může me si tam sice pomoci nějakým
synergickým efektem se Sezimovým
Ústím, které k němu (sídlišti) těsně
přiléhá, a využít jednu pobočku pro
obě ta sídla, ale zdá se nám nemožné
obsloužit v takovém počtu tak velké
město. Fronty, které by si museli lidé
vystát na jedné pobočce, to by byl
asi opravdu chaos,“ řekl Pavlík.

Další pobočky ruší státní podnik
v dalších městech. Vedení radnic
vadí, že zástupci České pošty s ni−
mi vůbec nejednali. Velmi nekon−
cepční je třeba rušení pošty v Mi −
levsku na Písecku. Tam má zavřít
zrenovovaná a bezbariérová po−
bočka na sídlišti, zatímco místo
s horší dostupností a menší ka −
pacitně na náměstí chce pošta za−
chovat. Že by vedení státního pod−
niku, který v transformaci podpoři−
la i Fia lova vláda, něco přehodno−
covalo, není nejspíš reálné. (pru)

Zruší celkem 18 poboček
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DO VYHLÁŠENÉ kavárny
Café Charlotte v Železné
Rudě přijmeme na hlavní
pracovní poměr BARIST−
KU (příprava kávy a po −
hárů). Hledáme také po −
silu do týmu na pozici
SERVÍR KA/ČÍŠNÍK. Na bí −
zíme stabilní práci v pod−
niku s dlouholetou tradicí,
celoroční práci na horách,
práci v mladém kolekti−
vu, nadstandardní platové
ohodnocení, ubytování
zdarma a jídlo za 50%.
Požadujeme pouze spo−
lehlivost, nadšení učit se
nové věci a základní zna−
lost německého jazyka.
Praxe v oboru je výhodou,
nikoli podmínkou. Mzda
40tis. za 15dní práce.
Práce je vhodná i pro stu−
denty v rámci víkendové
brigády. Pro více informa−
cí nám zavolejte na tel.:
725835555. RR 23412

Café Charlotte, zavedená
firma s dlouholetou tradi−
cí v horském středisku na
Šumavě, hledá posily do
týmu na pozici cukrář/
cukrářka. Nabízíme sta−
bilní pracovní poměr v ce −
loročním provozu, uby −
tování zdarma a jídlo za
50%. Požadujeme pouze
spolehlivost a nadšení
učit se nové věci a dále
se vzdělávat. Praxe v obo −
ru a základní znalost ně−
meckého jazyka u obslu−
hy je výhodou, nikoli pod−
mínkou. Tel. 725835555.
RR 23413

KOUPÍM mobilní buňku
nebo maringotku, i v hor−
ším stavu. Možno i více
kusů. Nabídněte – do −
prava zajištěna. Tel.:
603383211 736139113.
PM 23021 

KOUPÍM srovnávačku
s pro tahem KDR nebo 
ROJEK . Tel.: 774707147.
PM 23014 

SBĚRATEL koupí staré 
obrazy a jiné starožitnosti.
Solidní jednání. Tel.:
608979838, E−mail: vla−
dislav.soucek@seznam.cz
PM 23028 

VÝKUP starých peřin. Tel.:
606514445. PM 23009 

KOUPÍM tento typ 
křesel. Chromový 

a trubkový nábytek, 
gauče, noční stolky. 
Stav nerozhoduje. 
Stačí napsat SMS 

či prozvonit, ozvu se. 
Tel.: 776599696 a email.:

 slavoj.pikovice@
seznam.cz. 

Děkuji :) RR 22070

KOUPÍM tento typ 
křesel a starožitný náby−

tek a nábytek do roku
1980. Stav nerozho du je. 

Stačí napsat SMS či 
prozvonit, ozvu se. 
Tel.: 776599696 

a email.:
 slavoj.pikovice@

seznam.cz. 
Děkuji :) RR 22071

KOUPÍM historický  moto−
cykl nebo moped . Tel.:
777746668. PM 23013 

KOUPÍM betonové panely,
větší množství, případně
panelové silážní jámy
i panelové cesty. Tel.:
736139113. PM 23022 

MÁTE doma nábytek
a chro mový trubkový
náby tek, křesla a nevíte
co s nimi??? NÁBYTEK
do roku 1980 a staro žitný
ná bytek a bytové doplňky
(lustry, lampy apod.)
zdarma odvezu, vykou−
pím, zprostředkuji pro−
dej – za odvoz. Tel.:
608887371 / E−mail: 
nabytek1980@seznam.cz
Stačí napsat SMS nebo
prozvonit. Odpovím.  RR
22073

KOUPÍM tento typ židlí,
tento typ komod, 

starožitný nábytek 
a nábytek do roku

1980. Stav nerozhoduje.
Stačí napsat SMS či 

prozvonit, ozvu se. Tel.:
776599696 a email.:

 slavoj.pikovice@
seznam.cz. 

Děkuji :) RR 22072

PRODÁM silniční betono−
vé panely rozměr 3m x
1m  x 0,15m a  2m x 3mx
0,15m, místo odběru Jižní
Čechy.,  dále panely 2,2m
x 0,6m x 0,1m, Plzeň
a okolí. Možnost  naložení
a zajištění dopravy. Tel.:
604867469, 603383211.
PM 23019.

TERRA−VARI s motorem
Honda 160 + valníček +
radlice na sníh + proře−
závač trávníku (provzduš−
ňovač PP60), 47.000 Kč,
tel.: 602469253 – Do −
mažlicko. RR 23369

NOVÝ START pro mladé
podnikatele, výhodný pro−
dej zařízení zámečnické
dílny –možný i výrobní
program produktu z vlast −
ního techn. vývoje.  Jen
vážné kontakty: SMS –
775975170, e−mail:
v.pscolka@seznam.cz.

PRODÁM mobilní buňky
UNIMO, více druhů, roz−
měry 6 m x 2,5m x 3 m,
po montáži vhodné jako
dílna, mobilní zahradní
domek apod., Ejpovickou
buňku 5−6 m x 3 m x 3 m
– více kusů, vnější opláš−
tění – jemně vlnitý hliní−
kový plech. Vnitřní  roz−
vod elektřiny vč.  jističů
a osvětlení. Podlaha,
strop a stěny zateplené.
Unimo buňku, obloženou
palubkami nebo vlnitým
plechem.  Pozinkový vlni−

tý plech, barvený. Buňky
jsou v  pěkném stavu.
Dále prodám maringotku,
obloženou palubkami, za−
řízenou k  okamžitému
používání, dřevěné za−
hradní domky 4−5 m x 2,4
m. Zajištění dopravy na
místo určení.  Tel.:
604867469. PM 23018 

Převedu záznamy z video−
kazet na flešku nebo DVD,
LEVNĚ. Tel. 777 554 484.
PM 23003

JAWA, ČZ, STADION,
MANET a jiné… Kou −
pím staré českoslo−
venské motocykly
všech značek, v ja−
kémkoliv stavu i jed −
notlivé díly. Přijedu 
ihned, platím ihned
v hotovosti. Sluš né
a férové jednání. Tel.:
607946866. E−mail:
k lsp@seznam.cz.
RR 23088

Z A P L A T Í M
min. 20.000 Kč za každou
starou pivní lahev s ná −
pisem: Klečka, Dollanský,
Petrmichl, Gotz, Stuben −
bach, Ja ro lím, Pauli, Še −
besta, Me lan, Kolinec,
Maš tov ský, Plánice, Kun −
dra titz, Le šer, Šubrt, Ma −
čice, Wat zlawick, Vrhel,
Čejna atd. Koupím i celou
sbírku lahví. Tel.
606245515. RR 23034

ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE

PRODÁM použitou ná −
drž na vodu IBC kon −
tejner 1000 litrů. K od−
běru v Klato vech.
Vhod   né na vodu pro
stavbu. Cena: od 1.150
Kč. Na výběr z ví ce ku−
sů. Pěk né čis té zánovní 
od 1.500 Kč. Tel.
722660668.  RR 22846

SBĚRATEL koupí sta−
ré motocykly ČZ, JA−
WA, OGAR, skútr ČZ,
moped STADION i jiné
značky, kompletní
i ne kompletní, torza,
rámy, motory, blatní−
ky, staré technické
průkazy a jinou tech−
nickou dokumentaci
aj. Přijedu a zaplatím
na místě. Nabídněte,
určitě se domluvíme.
Telefon: 603237242,
e−mail: flemet@
seznam.cz. RR 23001

ÚDRŽBA ZAHRAD,
PALIVOVÉ DŘEVO,

SEKÁNÍ TRÁVY, 
STŘIH ŽIVÝCH PLOTŮ, 

RIZIKOVÉ KÁCENÍ, 
PLOŠNÉ VÝŘEZY, 

ŠTĚPKOVÁNÍ
tel.: 728 70 90 70

www.kacim.cz 
RR 23130

DERATIZACE, 
LIKVIDACE VOS, 

HUBENÍ ČMELÍKŮ,
tel.: 724 695 640

RR 23130+

PROVÁDÍM zednické
práce – omítky, malířské
práce, kompletní re −
konst rukce bytového
jádra, obklady, dlažby,
bou ra cí práce a další
práce dle domluvy. Stra −
ko nice a oko lí do 40km.
Ro zum né ceny.  Tel.:
721757399. RR 23019
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ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE � ŘÁDKOVÁ INZERCE

Uzávěrka řádkové inzerce je 26. května 2023

VYKOUPÍME starší sta−
vební stroje, nákl. auto−
mobily a zemědělské stro−
je. Dále provádíme de −
mon  táž ocelových kon−
strukcí a budov (sila
apod.) a výkup železného
šrotu. Tel.: 604867469.
PM 23020 

37/185 NEKUŘÁK, bezdět−
ný, rád by se seznámil
s dívkou výhradně od 16−
19 let, ne starší ženy. Mám
rád cestování, kulturu
a vím co od života chci.
Tel.:604969788.

JEŠTĚ jste nenašla to−
ho pravého? Rádi Vám
pomůžeme najít part −
nera v Bavorsku.
www.vdejsedobavor−
ska.cz nebo
702891012. CHOD se−
nior, VŠ, osamělý, žijící
na vesnici u Domažlic,
hledá k trvalému sou−
žití osa mělou Chodku,
malá zdravotní vada
nevadí, auto vítáno.
Láska kvete v kaž dém
věku, věk nerozhoduje.
Zn.: Chod sko, Šumava,
Plzeňsko. RR 23342

NOČNÍ KLUB DANDY
v Klatovech−Lubech při −
jme společnice od 18 let.
Možno i formou brigády
v týdnu nebo jen víken−
dy. Bezplatné ubytová −
ní, slušné výdělky. Tel.:
604445413. RR 23385

Měsíčník rozšiřovaný zdarma 
do domácností

Regionální redakce:
tel.: 377 221 996, e−mail: sefredaktor@plzenskyrozhled.cz

Obchodní poradci:
         Miloslav Šrámek, mobil: 608 514 568,  e−mail: novinyrozhled@seznam.cz
         Sandra Mertová mobil: 777 730 257, e−mail: redakce@plzenskyrozhled.cz
         Jana Zicklerová, mobil: 777 730 258, e−mail: icklerova@plzenskyrozhled.cz

Sekretariát, soukromá inzerce:
         tel.: 377 221 996,  e-mail:sekretariat@plzenskyrozhled.cz

Grafické studio:
         Irena Bourová – mobil: 602 107 514, e−mail: graficka@plzenskyrozhled.cz

Korektor:
         Mgr. Věra Fuxová – tel.: 773 631 047

Tiskne VLTAVA−LABE−PRESS, a. s., tiskárna Novotisk, U Stavo servisu 1a, Praha
10, rozšiřuje Česká pošta, s.p., registrováno MK ČR E 18743. Redakce nenese
odpovědnost za obsah pla cené inzerce a článků označených (pr) a (pi).

Vydává Vogel Medien International, s. r. o., Vídeňská 218, 339 01 Klatovy, IČ: 25207113
Zakladatel: Ing. Richard Vogel, Jednatel: Mgr. Josef Šesták,  mobil: 732 906 269

tel.: 376 360 311 � fax: 376 360 312 � e−mail: sestak@vmi−rozhled.cz

Purkyňova 22, 301 00 Plzeň, tel.: 377 221 996

Šéfredaktorka: Mgr. Jana Mertová
mobil: 777 110 010, e−mail: sefredaktor@plzenskyrozhled.cz

Další číslo

Jihočeského
rozhledu

vyjde 
5. 6. 2023

50 Kč (bez DPH) jeden řádek
– počet úhozů na řádek včetně mezer = 30

KOMERČNÍ 
ŘÁDKOVÝ INZERÁT: 
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Od převzetí dřevozpracující−
ho podniku v Chanovicích
v roce 2016 investovala spo−
lečnost Pfeifer více než 100
milionů eur do modernizace
infrastruktury a zlepšení pod −
 mínek pro zaměstnance. To
se odráží v rostoucích čís−
lech výroby a stabilitě zaměst −
nanců. V roce 2022 překroči−
la pila v Chanovicích celkový
pořez 757.000 plnometrů,
čímž se zařadila mezi největ−
ší pily v České republice. 

Rakouská skupina Pfeifer
Group nedávno způsobila
v obo ru rozruch svou expanzí
do Finska. Akvizice společnosti
Pölkky, největší soukromé dře−
vozpracující společnosti v se−
verním Finsku, posiluje pozici
společnosti Pfeifer jako třetího
největšího podniku v evrop−
ském dřevozpracujícím prů −
myslu a připravuje tohoto vý−
robce na celosvětovou konku−

renci. Pro Chanovice znamená
strategický růst skupiny ještě
stabilnější podnikatelské pro−
středí a příslušnost ke zdravé−
mu, prospektivnímu rodinnému
podniku. Výhody nově získa−
ných lokalit jsou v Chanovicích
viditelné na první pohled. Od
roku 2016 se lokalita pod zášti−
tou skupiny Pfeifer neustále
rozvíjí na všech úrovních. Nové
technologie třídění kulatiny
a současné rozšíření kapacity

sušení řeziva mnohonásobně
zvyšují efektivitu závodu. Na −
příklad se plánuje, že od
1. dubna 2023 bude možné 
sušit až 450000 metrů krychlo−
vých řeziva pomocí účinnějších
sušicích komor, což je více
než dvojnásobek kapacity před
pěti lety. 

2022: Rekordní rok na pile
V loňském roce dosáhla spo−
lečnost Pfeifer Chanovice celé

řady rekordů ve výrobě. Na −
příklad na pile činil největší 
pořez za jeden den více než
6 500 plnometrů dřeva. Cel −
kový pořez přesáhl 757 000
plnometrů ročně, čímž se
Chanovice zařadily mezi nej−
větší pily v zemi. Ve společ−
nosti Pfeifer je nákup a efek −
tivní další zpracování dřevní
suroviny, které šetří zdroje,
zcela v souladu s koncepcí
udržitelnosti. 4

O skupině Pfeifer Group
Rakouská společnost Pfeifer Holding GmbH byla
založena v roce 1948 a nyní je vedena rodinou již
ve třetí generaci. Zaměstnává 2600 lidí ve 13 po−
bočkách v Rakousku, Německu, České republice
a Finsku. Sídlo společnosti se nachází v Imstu
(Tyrolsko/Rakousko). Na plně integrovaných pilách skupiny se ročně pořeže přibližně 5,4 milionu plno−
metrů dřeva, které se zpracovává v celém hodnotovém řetězci na řezivo a hoblované dřevo, betonářské
bednící desky, bednící nosníky, křížem lepené dřevo (CLT), lepené lamelové dřevo, lepené masivní dře−
věné desky a také paletové špalíky, brikety, pelety a bioelektřinu.

V loňském roce firma Pfeifer vybudovala nové parkoviště pro zaměstnance. Foto: Pfeifer Holding GmbH

Pfeifer Chanovice dosáhl rekordního 
pořezu a spoléhá na stálé zaměstnance 
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4 Dodaná kulatina je přímo
na místě 100 % zpracována na
řezivo, masivní dřevěné desky,
bednící desky, dřevěné pelety
a ekologickou elektřinu.

Optimalizace v personální
oblasti
Jedním z nejdůležitějších cílů
pro rok 2022 bylo převzít
všechny zaměstnance do tr −
valého pracovního poměru.
Tento cíl byl splněn. Kromě to−
ho se neustále zlepšují pod−
mínky pro zaměstnance, na−
příklad cestou nového parko−
viště, vysokých investic do
bezpečnosti práce a optimali−
zace komunikace. Pomocí na−
ší vlastní zaměstnanecké apli−
kace „myPfeifer“ mohou za−
městnanci i společnost snad−
no navázat vzájemný kontakt
a rychle a přímo na svůj chytrý

telefon dostávat důležité in −
formace. S ohledem na rychle
se rozvíjející technologie ve
všech oblastech dřevozpra −
cujícího průmyslu podporuje
společnost Pfeifer také vzdělá−
vání a zvyšování kvalifikace
zaměstnanců. Za tímto účelem
byla nyní v Chanovicích zří ze −
na také interní platforma spo−
lečnosti „PfeiferLearn“, která
umožňuje individuální další
vzdělávání v souvislosti s bez−
pečnými pracovními postupy. 

Příspěvky na zvýšené
 životní náklady a závodní
doprava přinášejí úlevu
Jako spolehlivý zaměstnavatel
podporuje společnost Pfeifer
svých 470 zaměstnanců i v těž−
kých časech. V předchozím ro−
ce jim byla vyplacena zvláštní
prémie, která měla zmírnit
finanč ní zátěž způsobenou vše−
obecnou vlnou zdražování.
Podařilo se rovněž nalézt řešení
pro zčásti obtížnou dopravní

situa ci zaměstnanců v řídce
osídleném regionu. Společnost
Pfeifer organizuje autobusy pro
dojíždění do práce, resp. hradí
jízdné zaměstnancům, kteří
bydlí mimo tyto autobusové lin−
ky. „Díky všem těmto opatřením
se společnosti Pfeifer v posled−
ních letech podařilo dosáhnout
v Chanovicích značné provozní
a personální stability,“ uvádějí
ředitel závodu Radek Pecka
a personální manažerka Petra
Moučková. (pi)

V roce 2022 bylo v Chanovicích vytříděno 805 000 plnometrů kulatiny. Foto: Pfeifer Holding GmbH

Díky novým, efektivnějším sušícím komorám bude brzy možné sušit až 450 000 m³ řeziva ročně. 
Foto: Pfeifer Holding GmbH

Naskenováním QR kódu se spustí
 video ze závodu společnosti Pfeifer
Holz v Chanovicích.
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